



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

**Canada Development  
Corporation Reorganization Act**

**Loi sur la réorganisation de la  
Corporation de développement  
du Canada**

S.C. 1985, c. 49

S.C. 1985, ch. 49

Current to April 18, 2022

À jour au 18 avril 2022

Published by the Minister of Justice at the following address:  
<http://laws-lois.justice.gc.ca>

Publié par le ministre de la Justice à l'adresse suivante :  
<http://lois-laws.justice.gc.ca>

---

## OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (2) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

### Published consolidation is evidence

**31 (1)** Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

### Inconsistencies in Acts

**(2)** In the event of an inconsistency between a consolidated statute published by the Minister under this Act and the original statute or a subsequent amendment as certified by the Clerk of the Parliaments under the *Publication of Statutes Act*, the original statute or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

## LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

## NOTE

This consolidation is current to April 18, 2022. Any amendments that were not in force as of April 18, 2022 are set out at the end of this document under the heading “Amendments Not in Force”.

## CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (2) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1<sup>er</sup> juin 2009, prévoient ce qui suit :

### Codifications comme élément de preuve

**31 (1)** Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

### Incompatibilité – lois

**(2)** Les dispositions de la loi d'origine avec ses modifications subséquentes par le greffier des Parlements en vertu de la *Loi sur la publication des lois* l'emportent sur les dispositions incompatibles de la loi codifiée publiée par le ministre en vertu de la présente loi.

## MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

## NOTE

Cette codification est à jour au 18 avril 2022. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 18 avril 2022 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

---

## TABLE OF PROVISIONS

### An Act respecting the reorganization of the Canada Development Corporation

	<b>Short Title</b>
<b>1</b>	Short title
	<b>Interpretation</b>
<b>2</b>	Definitions
	<b>Disposal of Crown Securities</b>
<b>3</b>	Disposal of securities
	<b>Continuation of Corporation</b>
<b>*4</b>	Application for certificate of continuance
<b>5</b>	Mandatory provisions in articles of continuance
<b>6</b>	Permitted provisions in articles of continuance
<b>*7</b>	Prohibited provisions in articles of continuance
<b>8</b>	Amendment not precluded
	<b>Transitional and Repeal Provisions</b>
<b>9</b>	Number of directors
<b>10</b>	Option to appoint directors
<b>11</b>	Insurance, trust and loan funds
<b>*12</b>	Application
<b>*14</b>	1970-71-72, c. 49.

## TABLE ANALYTIQUE

### Loi concernant la réorganisation de la Corporation de développement du Canada

	<b>Titre abrégé</b>
<b>1</b>	Titre abrégé
	<b>Définitions</b>
<b>2</b>	Définitions
	<b>Aliénation de valeurs mobilières de Sa Majesté</b>
<b>3</b>	Aliénation de valeurs mobilières
	<b>Prorogation de la société</b>
<b>*4</b>	Demande de prorogation
<b>5</b>	Dispositions obligatoires des clauses de prorogation
<b>6</b>	Dispositions facultatives des clauses de prorogation
<b>*7</b>	Dispositions interdites des clauses de prorogation
<b>8</b>	Modifications permises
	<b>Dispositions transitoires et abrogatives</b>
<b>9</b>	Nombre d'administrateurs
<b>10</b>	Nomination d'administrateurs
<b>11</b>	Fonds d'assurance, de fiducie et de prêt
<b>*12</b>	Application
<b>*14</b>	1970-71-72, ch. 49.



S.C. 1985, c. 49

S.C. 1985, ch. 49

## An Act respecting the reorganization of the Canada Development Corporation

## Loi concernant la réorganisation de la Corporation de développement du Canada

[Assented to 20th December 1985]

[Sanctionnée le 20 décembre 1985]

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Senate and House of Commons of Canada, enacts as follows:

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement du Sénat et de la Chambre des communes du Canada, décrète :

### Short Title

### Titre abrégé

#### Short title

**1** This Act may be cited as the *Canada Development Corporation Reorganization Act*.

#### Titre abrégé

**1** *Loi sur la réorganisation de la Corporation de développement du Canada*.

### Interpretation

### Définitions

#### Definitions

**2 (1)** In this Act,

**Corporation** means the Canada Development Corporation, a corporation established by the *Canada Development Corporation Act* and continued under the *Canada Business Corporations Act* pursuant to this Act; (*Société*)

**Minister** means the Minister of Regional Industrial Expansion. (*ministre*)

#### Définitions

**2 (1)** Les définitions qui suivent s'appliquent à la présente loi.

**ministre** Le ministre de l'Expansion industrielle régionale. (*Minister*)

**Société** La Corporation de développement du Canada constituée en vertu de la *Loi sur la Corporation de développement du Canada* et prorogée sous le régime de la *Loi sur les sociétés commerciales canadiennes* en vertu de la présente loi. (*Corporation*)

#### Same meaning

**(2)** Except as otherwise provided, words and expressions used in this Act have the same meaning as in the *Canada Business Corporations Act*.

#### Identité de sens

**(2)** Sauf indication contraire, les mots et les expressions utilisés dans la présente loi s'entendent au sens de la *Loi sur les sociétés commerciales canadiennes*.

### Name change

**(3)** If the name of the Corporation is changed, the references in this Act to the Corporation shall be read as references to the Corporation by its new name.

## Disposal of Crown Securities

### Disposal of securities

**3 (1)** The Minister may, with the approval of the Governor in Council, dispose of any securities of the Corporation held by Her Majesty in right of Canada and any securities of any other body corporate acquired by way of purchase or dividend or in any other manner from the Corporation by or on behalf of Her Majesty in right of Canada.

### Incidental matters

**(2)** The Minister may do all things and perform all acts necessary for or incidental to disposing of any securities referred to in subsection (1).

## Continuation of Corporation

### Application for certificate of continuance

**\*4 (1)** The Minister shall, within four months after the day on which this Act comes into force, submit to the Governor in Council for approval an application for a certificate of continuance of the Corporation under section 181 of the *Canada Business Corporations Act*.

\* [Note: Act in force on assent December 20, 1985.]

### Submission to Director

**(2)** Notwithstanding any other Act of Parliament, the directors of the Corporation shall submit the application referred to in subsection (1) to the Director within two weeks after the approval thereof by the Governor in Council.

### Presumption

**(3)** An application submitted to the Director in compliance with this section is, subject to this Act, deemed for all purposes to have been made under subsection 181(1) of the *Canada Business Corporations Act*.

### Mandatory provisions in articles of continuance

**5 (1)** Notwithstanding the *Canada Business Corporations Act*, the articles of continuance of the Corporation shall contain

### Changement de nom

**(3)** Dans l'éventualité d'un changement de nom de la Société, toute mention de celle-ci dans la présente loi s'interprète comme la mention du nouveau nom de la Société.

## Aliénation de valeurs mobilières de Sa Majesté

### Aliénation de valeurs mobilières

**3 (1)** Le ministre peut, avec l'approbation du gouverneur en conseil, aliéner des valeurs mobilières de la Société détenues par Sa Majesté du chef du Canada et des valeurs mobilières de toute autre personne morale acquises par Sa Majesté du chef du Canada, ou pour son compte, de la Société de diverses manières, notamment par achat ou par dividende.

### Mesures liées

**(2)** Le ministre peut prendre toutes les mesures nécessaires ou liées à l'aliénation de valeurs mobilières visées au paragraphe (1).

## Prorogation de la société

### Demande de prorogation

**\*4 (1)** Le ministre soumet au gouverneur en conseil pour approbation une demande de certificat de prorogation de la Société en vertu de l'article 181 de la *Loi sur les sociétés commerciales canadiennes* dans les quatre mois de l'entrée en vigueur de la présente loi.

\* [Note : Loi en vigueur à la sanction le 20 décembre 1985.]

### Demande au Directeur

**(2)** Par dérogation à toute autre loi fédérale, les administrateurs de la Société présentent au Directeur la demande visée au paragraphe (1) dans les deux semaines de son approbation par le gouverneur en conseil.

### Présomption

**(3)** Sous réserve des autres dispositions de la présente loi, la demande de certificat présentée au Directeur en application du présent article est réputée avoir été présentée en vertu du paragraphe 181(1) de la *Loi sur les sociétés commerciales canadiennes*.

### Dispositions obligatoires des clauses de prorogation

**5 (1)** Nonobstant la *Loi sur les sociétés commerciales canadiennes*, les clauses de prorogation de la Société doivent contenir les dispositions suivantes :